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1. Mötets öppnande 
Mötet öppnas. Ny rådsmedlem Elisabeth Larsson (PRO) 
välkomnas.  
 
2. Fastställande av dagordning  
Föreslagen dagordning fastställs. Vice ordförande Clarence 
Kopparberg (SPF) leder mötet.  
 
3. Val av justerare 
Clarence Kopparberg och Leif Johansson.  
 
4. Föregående protokoll 
Rådet godkänner förgående protokoll.  
 
5. Val av ny ordförande för återstoden av 2022 
Rådet väljer Leif Johansson (PRO) till ny ordförande för återstoden 
av 2022.   

 
6. Förvaltningen rapporterar 
Maria Haskas, utredare stadsmiljö och Peter Mellin, parkingenjör 
var inbjudna för att berätta om aktuella byggnationer i 
stadsdelsområdet. Maria berättade om återuppbyggnaden av den 
tidigare nedbrunna fastigheten i Flaten och att den efter önskemål 
från stadsdelsnämnden kommer att innehålla en bastu. Fastigheten 
planeras stå klar i mars 2023, första spadtaget togs i augusti i år. 
Förvaltningen har kontakt med en bastuförening som genom IOP-
avtal kommer att driva själva bastuverksamheten. Allmänheten ska 
också kunna nyttja bastun och diskussioner pågår om hur bokningen 
och administrationen kommer att se ut. Det planeras även för 
byggnation av uteklassrum med väderskydd och sittplatser i 
närheten av övriga byggnader och minigolfbanan.  
 
Maria och Peter fick frågor från rådet om var byggnaden kommer 
att ligga i förhållande till sjön samt huruvida bastun kommer att 
vara bemannad. Peter berättade att eftersom den nedbrunna 
byggnaden var K-märkt finns krav på att den utvändigt ska 
återuppbyggas att bli precis som den var tidigare vilket också 
innebär att placeringen precis vid sjön kvarstår. Invändigt kan vissa 
ändringar göras vilket möjliggör byggandet av bastun. Maria 
berättade att WC och RWC samt utedusch kommer att finnas 
tillgänglig för allmänheten under badsäsongen, samt att 
omklädningsrum finns tillgängligt vid bokning av bastun. Det pågår 
även diskussion kring belysning. Bastun planeras vara i bruk även 
under vintern. Gällande bemanningen informerade de om att 
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föreningens medlemmar kommer att få nyttja bastun men att de 
också ska bemanna bastun när allmänheten bokat in sig.  
 
Peter berättade vidare om det kontinuerliga arbetet i Flatens 
naturreservat där man återskapar det gamla kulturlandskapet. Idag 
påbörjas även ett arbete med att tydligare markera ut 
reservatsgränserna. Nästa år sker en översyn av kartor och skyltar 
där de kommer att uppdateras för att det ska bli tydligt var man får 
exempelvis får cykla eller gå med hund. T.f. avdelningschef 
Susanne Hollander berättade även att stadsdelsnämnden skickat 
önskemål till exploateringsnämnden om mark till koloniområden 
och pekat ut platsen där det tidigare hundrastområdet låg som 
möjlighet. Nämnden har ännu inte fått svar.  
 
Frågor från rådet rörde även planerna kring de redan etablerade 
byggnationerna i Flatens naturreservat såsom det gamla första lägret 
och den mast som finns där, värmeverket och det område där 
personer tidigare tränat sina hundar. Peter informerade bland annat 
att gällande lägret och masten så fanns bygglov redan när 
naturreservatet kom till, och gällande värmeverket så ska det där 
byggas serverhall, där överskottsvärme ska återvinnas till 
fjärrvärmenätet.  
 
Maria och Peter fick även frågor gällande Bergsholmsbacken och 
de planerade byggnationerna där. Maria berättade att byggstart 
planeras till sommar 2023 men att det beror på hur det går med 
kommande beslut som ska fattas av exploateringsnämnden.  Ett 
ärende om genomförande/överenskommelse om exploatering som 
var uppe för beslut på exploateringsnämndens sammanträde i 
augusti bordlades på grund av att en stor andel synpunkter 
inkommit på att det i en bilaga till ärendet framgår att det är tänkt 
att gå en byggtransportväg via Vinggatan och upp genom 
Skarpnäcksvägen och Bagarmossenskogen. Förvaltningen har varit 
i dialog med exploateringskontoret och trafikkontoret gällande 
byggtransportvägen och kommer ha löpande dialog med berörda 
förvaltningar i den fortsatta planeringen samt diskussionen kring 
Sockenvägens skick, som har avfärdats som transportväg för att den 
är i för dåligt skick. Ärendet som går upp för beslut åter den 29 
september är dock enbart gällande exploateringen och inte gällande 
vägen för byggtransport.   
Från rådet kom flera synpunkter och frågor om att boende på 
Vinggatan känner stor frustratration och upprördhet eftersom det 
bland annat ansluter till en idrottsplats och att många barn och unga 
men också vuxna vistas där vilket gör det till en olämplig väg för 
byggtrafik. Maria meddelade att förvaltningen är medvetna om att 
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många delar dessa synpunkter och att frågan är lyft med de berörda 
instanserna och att man framhållit behovet av att rusta upp 
Sockenvägen inte minst för kommande byggnationer. Det är heller 
inte osannolikt att projektet kommer skjutas upp i tid eftersom man 
i detta fall kan räkna med överklaganden.  
 
Maria meddelade även att Bergsholmstorpet i samband med 
ombyggnation kommer att få rinnande vatten vilket varit efterfrågat 
under en längre tid.  
 
Rådet efterfrågade även information om huruvida det är annan 
planerad byggnation som kan vara av intresse. Maria meddelade att 
hon kan skicka information efter att det områdesmöte som äger rum 
i oktober där alla planerade byggnationer i stadsdelen kommer att 
vara listade. 
 
T.f. avdelningschef Susanne Hollander informerade om att hon i 
slutet av sammanträdet ska visa upp pensionärsrådets tävlingsfilm i 
tävlingen Framsteget.  
 
Susanne informerade även att stadsdelen blivit remissinstans 
gällande nya äldrelagen, men att svarstiden är mycket kort varför 
rådet kommer få remissen skickad till sig för att få tid för inläsning 
innan den går upp till nämnden.  
 
Susanne fick frågan om att MAS och MAR planeras att övergå till 
att bli KO och KR (kvalitetsomvårdnadsutvecklare samt 
kvalitetsrehabiliteringsutvecklare). Susanne förklarade att syftet 
med förändringarna är att stärka enheterna, men eftersom 
förutsättningarna är så olika i olika delar av landet delvis beroende 
på kommunernas storlek så kan effekten bli väldigt olika. Man 
måste även titta på konsekvenserna av att ha för mycket 
verksamhetsperspektiv i rollen, till skillnad från idag då 
funktionerna är frikopplade och har möjlighet att titta på kvalitén i 
verksamheterna i ett större oberoende.  
 
7. Frågor inför nämndsammanträdet 1 september 2022 
 
§ 7 Tertialrapport 2 2022 för Skarpnäcks stadsdelsförvaltning  
Rådet framförde synpunkter på upplägget av kvalitetsuppföljningen, 
där ett av problemen i mätningen ansågs vara den låga 
svarsfrekvensen i socialstyrelsens enkät som besvarats på 
stadsdelens särskilda boende Hemmet för gamla. T.f. 
avdelningschef Susanne Hollander svarade att socialstyrelsens enkät 
används över hela landet och utgör därför en viktig möjlighet i 
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jämförande syften och för att socialstyrelsen ska kunna överblicka 
nationellt, men att stadsdelen behöver bli bättre på att dels 
informera de svarande om syftet med enkäten, men också bättre 
annonsera när den kommer för att öka svarsfrekvensen. En möjlig 
delförklaring till den låga svarsfrekvensen kan också vara effekter 
av Coronapandemin då anhöriga och vänner till de boende inte 
återkommit till boendet i samma utsträckning som innan. Det görs 
även individuppföljningar där biståndshandläggare går ut och träffar 
boende fysiskt och intervjuar, resultaten av dessa uppföljningar har 
inte inkommit ännu.  
 
Rådet påpekade också att det i politikers läsning av rapporten där i 
princip alla mål anses vara helt uppfyllda kan se ut som att 
resurserna räcker bra, när detta egentligen inte är fallet i resultaten. 
Detta utgjorde en generell kritik mot sättet att rapportera.  
 
Fråga ställdes även från rådet gällande att äldrenämnden i 
samarbete med kommunstyrelsen, stadsdelsnämnderna och Region 
Stockholm ska se över vilka system som möjliggör för gemensam 
journalföring mellan staden och Region Stockholm och hur detta 
fungerar. Susanne informerade om att stadsdelen är med i en 
forskningsstudie om hur vi använder system och kommunicerar 
med regionen, projektet går in på djupet när det gäller vilken typ av 
data som delas, vad som skrivs i journalerna och i nästa steg. Det är 
inte enbart Skarpnäck som är delaktiga i projektet utan även fler 
stadsdelar. Man ser positivt på möjligheterna som projektet ger och 
att det kan förbättra samarbetet.  
 
Fråga ställdes också gällande hur man uppfattar samarbetet med 
läkare på Hemmet för gamla, detta mot bakgrund av de brister som 
fanns under pandemin. Susanne meddelade att det generellt sätt ser 
bra ut i dagsläget.  
 
§ 8 Inriktningsärende upphandling av produktion och distribution 
av kost 
Rådet har inga synpunkter. 
 
§ 9 Inriktningsärende ny förskola Bergholmsbacken Östra 
Rådet har inga synpunkter.  
 
§ 10 Miljöcenter i Skarpnäck 
(Svar på medborgarförslag) 
Rådet har inga synpunkter.  
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§ 11 Bagarmossen Folkets hus  
(svar på skrivelse från Sverigedemokraterna)  
Rådet har inga synpunkter. 
 
§ 12 Funktionshindersråden 
Rådet framhöll att arbetet med funktionshindersråden är viktigt, 
samt att man önskar få insyn i det kommande arbetet och även se 
till möjligheterna för en gemensam träff.  
 
§ 13 Arbetsmarknadsinsats för vissa målgrupper 
Rådet hade synpunkter på att målgruppen kvinnor på 
arbetsmarknaden idag endast erbjuds råd och stöd vilket de ansåg 
var för litet. Perspektiv kring socioekonomisk status och läs- och 
skrivfärdigheter bland en del av de kvinnor som står utanför 
arbetsmarknaden lyftes också som viktiga perspektiv där man 
behöver sätta in rätt insatser.  
 
§ 14 Reviderade riktlinjer för handläggning av egenavgifter för 
vuxna i hem för vård eller boende (HVB), familjehem m.m. 
Fråga ställdes huruvida stadsdelen deltar i äldreförvaltningens 
arbete mot aktörer som missköter sig. T.f. avdelningschef Susanne 
Hollander informerade att stadsdelen är med, och att man arbetar på 
många olika sätt för att motverka fusk och otillåten påverkan. Det 
pågår ett flertal projekt på olika plan. Samtidigt som förvaltningen 
har mycket god insikt i t ex sin fakturahantering så finns det mycket 
att lära av hur andra stadsdelar arbetar mot fusk. Under hösten ska 
en handläggare på beställarenheten kartlägga det arbete som sker i 
staden och andra stadsdelar för att vi t ex bättre ska kunna lära av 
andra.  
 
§ 15 Serveringstillstånd Pizza Punks/Bleck by Sweden AB 
Rådet ser etableringen som positiv och har i övrigt inga synpunkter.  
 
8. Rapporter 
Leif Johansson, tillika KPR-ledamot informerade kring punkter från 
deras senaste sammanträde. KPR hade fått ta del av äldrenämndens 
tertialrapport 2 men synpunkter fanns gällande att den inte skickats 
ut i skriftlig form innan mötet. Det framfördes även önskemål om 
att få genomgång av hur man kan hämta hem dokument och 
redigera dessa i läsplattorna.  
En annan punkt som tagits upp var att man anser att de som sitter i 
KPR ska ha en skyldighet att gå ut och träffa SPR för att ge 
information i aktuella frågor.  
 



 

 
 

Protokoll 
Sida 7 (7) 

Protokoll från Skarpnäcks stadsdelsnämnds 
pensionärsråd 
 

En fråga från rådet ställdes kring trygghetspunkter och var dessa 
kommer att vara placerade i Skarpnäcks stadsdelsområde. T.f. 
avdelningschef Susanne Hollander meddelade att information 
gällande detta kommer att komma.  
 
Leif Karlsson ville ha till protokollet att rådet är positiva till att 
stadsdelsnämnden på prov byggt upp ett utomhusgym i 
Kärrtorpsparken.  
 
Övriga frågor- *balanslistan 
Rådet uttryckte intresse för rapporten om nybyggnation och ser 
fram emot att motta den.  
Fråga om studiebesök på Hemmet för Gamla lyftes åter.  
 
Susanne Hollander visar stadsdelens tävlingsbidrag gällande 
framsteget. Tävlingsbidraget består av en ansökan samt en kort 
film. Filmen visas för pensionärsrådet. 
 
Justeras via e-post: 
 
Clarence Kopparberg 
 
Leif Johansson  
 
Sekreterare Julia Ögren  
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